
گرچه مقابل  ا کشورمان  تیم ملی فوتبال  آرمان ملی:   
قرقیزستان به برتری رسید، اما وضعیت چمن ورزشگاه 
، شعار هواداران علیه بازیکنان و قلعه نویی و البته  فولادشهر
مصاحبه طلبکارانه طارمی و دیگر بازیکنان حاشیه های 

زیادی به دنبال داشت. 
   گزارش بازی 

در چارچوب رقابت های هفته نخست گروه A انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۶ در قاره آسیا، روز پنجشنبه پانزدهم شهریور 
تیم های ایران و قرقیزستان در ورزشگاه فولادشهر اصفهان 
به مصاف یکدیگر رفتند که این دیدار در نهایت با پیروزی 
یک بر صفر ایران به پایان رسید. دقیقه ۶ توپ گیری قایدی 
در پشت محوطه جریمه قرقیزستان موقعیت خوبی برای 
ایران به وجود آورده بود، اما پاس تند و تیز قایدی به آزمون در 
سمت راست محوطه جریمه در نهایت در حالتی نامتعادل با 
کنش دروازهبان راهی کرنر  ضربه آزمون همراه شد اما توپ با وا
شد. دقیقه ۲۰ در یک ضد حمله از سوی بازیکنان قرقیزستان 
این کوجو بود که از میانه های میدان دروازه ایران را نشانه 
گرفت، اما در حالی که بیرانوند از دروازه فاصله داشت در 
نهایت توپ را از زیر طاق دروازه بیرون کشید. دقیقه ۲۱ کرنر 
ارسالی از سمت راست دروازه ایران با ضربه سر کوجو همراه 
شد اما بیرانوند با جایگیری مناسب توپ را مهار کرد. دقیقه 
34 روی یک توپ برگشتی به پشت محوطه جریمه، امید 
نورافکن شانس خود را با یک شوت محکم زمینی امتحان 
کرد که در ادامه مهار ناقص دروازهبان قرقیزستان باعث شد 
مهدی طارمی توپ برگشتی را به راحتی به گل تبدیل کند. 
دقیقه 4۵ فرار عالی قایدی از سمت چپ و در ادامه پاس کات 
بک طارمی برای قلیزاده باعث شد توپ در محوطه جریمه 
به قلیزاده برسد، اما شوت محکم او فضای بالای دروازه را 
شکافت. دقیقه ۵۸ شوت پای چپ امید نورافکن از پشت 
محوطه جریمه قرقیزستان به تیر عمودی دروازه برخورد 
کرد. دقیقه ۸۵ روی یک غفلت از سوی مدافعان ایران کوجو 
پشت مدافعان صاحب توپ شد و در موقعیتی تک به تک 
شانس خود را برای به تساوی کشاندن بازی امتحان کرد اما 
کنشی عالی توپ را مهار کرد  این علیرضا بیرانوند بود که با وا
تا 3 امتیاز بازی برای ایران باقی بماند. دقیقه ۲+۹۰ شوت 

شکوروف از پشت محوطه جریمه ایران را بیرانوند مهار کرد. 
   اتفاق ویژه 

گران حاضر در فولادشهر علیه امیر قلعه نویی  شعار تماشا
در دقایق پایانی بازی اتفاق جالب توجه این دیدار بود که 
به دلیل عملکرد ضعیف ملی پوشان در این دیدار و البته 

دیدارهای قبلی رخ داد. 
   صحبت طارمی 

مهدی طارمی که به عنوان بهترین بازیکن دیدار ایران - 
قرقیزستان انتخاب شد در نشست خبری حاضر شد. طارمی 
در بخشی از صحبت هایش گفت: بازی نسبتاً خوبی بود، 
نسبت به شرایطی که ما داشتیم. این را در نظر بگیرید که بازی 
اول همیشه شرایط سخت است. قطر که دو دوره قهرمان جام 
ملت ها شده، باخت، کره مساوی کرد و استرالیا هم شکست 
خورد. وی افزود: نمی خواهیم خودمان را با کسی مقایسه 
کنیم، ولی یک سوال از شما دارم؛ در باشگاه های ایران 
چه امکاناتی برای بازیکنان فراهم می کنید؟ زمین دارید؟ 
امکانات سخت افزاری دارید؟ چه چیزی به بازیکنان داده اید 
که از آنها پیشرفت می خواهید؟ فقط حاشیه! فقط و فقط 
حاشیه! فوتبال ایران فقط شده حاشیه! کاپیتان تیم ملی 
در دیدار با قرقیزستان تصریح کرد: به ما می آیند و می گویند 
که بگویید زمین خوب است. تا کی بگوییم خوب است؟ چه 
چیزی خوب است؟ این زمین با زمانی که امیر قلعه نویی 
بازی می کرد یک مدل است. یعنی هیچ پیشرفتی نشده و 
بدتر هم شده است. چه انتظاری دارید؟ یک سوال دارم؛ 
مگر ما چند دوره پیاپی به جام جهانی نرفتیم، مگر در یک 
تورنمنت که هشت بازی دارد همه چیز به یک بازی وابسته 

است؟ الان کره که مساوی کرده بدترین تیم آسیاست؟ چون 
ما یک بر صفر بردیم بدترین تیم آسیا هستیم؟ طارمی یادآور 
شد: با این امکانات و تجهیزات افتضاحی که به باشگاه ها 
می دهیم، چه انتظاری وجود دارد؟ خودتان می بینید. 
در ایران چند زمین خوب داریم؟ نداریم! از تیم ملی چه 
می خواهید؟ دوست مان در تلویزیون می گوید با یک دست 
و پا به جام جهانی می رویم؛ شما با دو دست و دو پا هم 
نرفتید! شما به زور دقیقه ۹۰ و در پلی آف و آن داستان ها به 
جام جهانی رفتید. چهار دوره پیاپی تیم ملی به جام جهانی 
رفته ولی در کل تاریخ و ۲۰۰ سال قبل از آن چهار بار نرفتید. 
گران اظهار داشت: به من گفتند  وی با اشاره به شعار تماشا
که نگو؛ ولی بی شرف کلمه سنگینی است. نمی توانیم به هم 
بگوییم بی شرف. ما بی شرف نیستیم. من نباید بگویم و شما 
هم نباید بگویید. می دانم وضعیت اقتصادی برای مردم 
سنگین است و ما هم شکایت داریم. مگر ما برای کشور این 
اتفاقات را رقم زدیم که بی شرف هستیم؟ امیرخان هم هزاربار 
گفته که شرایط اقتصادی باید بهتر شود. طبیعی است که 
مردم این عقده ها و فشار را یک جا خالی کنند ولی نه در این 
حد. ما هم خانواده داریم و مثل شما هستیم و دوست داریم 

این کشور موفق شود. 
   انتقاد از چمن 

تیم ملی  صفر  بر  یک  پیروزی  از  پس  نورافکن  امید 
از مردم اصفهان  گفت:  فوتبال ایران مقابل قرقیزستان 
بابت حضورشان تشکر می کنم. بازی خوبی انجام دادیم 
و موقعیت های زیادی داشتیم؛ اما شرایط چمن مناسب 
نبود؛ با اینکه تلاش های زیادی شده بود. خدا را شکر سه 
امتیاز بازی را گرفتیم. باید خوب ریکاوری کنیم؛ بازی خیلی 
حساسی برابر امارات در دبی داریم. شما نتایج را می بینید؛ 
الان امارات سه گل به قطر زده است. اصلاً نمی توانید بگویید 
تیم ضعیفی وجود دارد. باور کنید بازی ها سخت شده و 
امیدوارم خوب ریکاوری کنیم و سه امتیاز را مقابل امارات 

بگیریم. 
   نظر مدیرعامل ذوب آهن

در  اصفهان  ذوب آهن  باشگاه  مدیرعامل  نکیسا  نیما 
پاسخ به این پرسش که آیا چمن ورزشگاه فولادشهر برای 
دیدار ایران - قطر بهتر از دیدار با قرقیزستان خواهد بود 
، خاطرنشان کرد: در این مسأله شک نکنید. نکیسا  یا خیر
درباره گلایه های مهدی طارمی کاپیتان تیم ملی ایران از 
کی  شا هیچکس  کرد:  تصریح  فولادشهر  ورزشگاه  چمن 
ج کنیم. از روزی که گفتند  نبود! نگاه مان را از منفی بافی خار
ورزشگاه فولادشهر باید شرایط میزبانی از تیم ملی را داشته 

باشد، ۲۶ روز می گذرد. از لحاظ امکانات ورزش کشور هنوز 
جای کار داریم و متخصصان باید آسیب شناسی کنند، اما 
کنیم. وی با بیان اینکه  نباید عجولانه یکدیگر را محکوم 
عقب ماندگی یا موفقیت کشور به پای همه نوشته می شود، 
عنوان کرد: شما اسکوربرد ورزشگاه را ندیدید؛ بعد تفاوت رنگ 
چمن ورزشگاه را دیدید؟ طارمی عزیز من است و نظرش قابل 
احترام. به آنها حق می دهم، اما بضاعت همین است. تمام 
گر کم و کسری  زورمان را زدیم تا شرایط بهتری را مهیا کنیم. ا
بود، حق با شماست؛ اجازه بدهید خودمان در این زمین 
تمرین و بازی کنیم. مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان 
با اشاره به شرایط فعلی گاندوها بیان کرد: تیم من طی پنج 
روز اخیر آواره بود و بازی دوم خودش را در مشهد برگزار کرد. 
گر توانستم ورزشگاه را به دیدار با قطر برسانم، با افتخار در  ا
گر نتوانستم، یکی دو ناظر بفرستید  خدمت تیم ملی هستم. ا
گر چمن به درد نمی خورد، حتماً در کشور دیگری  تا ببینند ا

بازی کنیم؛ چون بضاعت لازم را در کشور نداریم. 
کنش فدراسیون     وا

مسئول مسابقات بین المللی دپارتمان روابط بین الملل 
فدراسیون فوتبال با اشاره به برگزاری دیدار ایران و قرقیزستان 
گفت: ناظر AFC گفت که در فولادشهر معجزه شده است. 
علی دهقانی: روزی که ناظر AFC از این ورزشگاه بازدید 
کرد سه هفته زمان داشتیم زمین را به بهترین حالت ممکن 
برسانیم. ناظر باور نمی کرد این کار را انجام دهیم. نزدیک 
کسی  به دو کیلومتر از ورزشگاه را فنس کشی کرده بودیم. با
هم درست کرده بودیم که اتوبوس ها امن به ورزشگاه برسند 
کسی دسترسی به آنها نداشته باشد. ناظر بازی اولین  و 
چیزی که در وسط زمین ایستاده بود و گفت این بود که 
خ داده است! همه این کارها را کردیم که میزبانی از  معجزه ر
ج نشود. مسئول مسابقات بین المللی دپارتمان  کشور خار
روابط بین الملل فدراسیون فوتبال در خصوص دیدار بعدی 
تیم ملی برابر قطر و وضعیت آینده چمن ورزشگاه فولاد 
شهر اصفهان خاطرنشان کرد: بازی در کشور ثالث اشتباه 
است. کاری به اظهارات نیما نکیسا، مدیرعامل ذوب آهن 
ج از کشور برگزار شود یعنی به  ندارم اما وقتی بازی در خار
AFC گفته ایم توانایی برگزاری بازی در ایران را نداریم و 
حیثیت مان خدشه دار می شود. توهین بالاتر از این نیست 
که میزبانی را بگیرند. برای بازی با قطر باید در فدراسیون 
فوتبال تصمیم گیری شود. مدیران ارشد فدراسیون باید 
تصمیم گیری کنند و ما نیز اجرایی کنیم. ممکن است تصمیم 
گرفته شود بازی در جای دیگری برگزار شود. اینها منوط به 

این است که ورزشگاه دیگری را بررسی کنیم. 
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برد تیم ملی مقابل قرقیزستان 

شعار هواداران، طلبکار مثل طارمی؛ چمن افتضاح! 

پس از مصاف با قرقیزستان 
فرصتی برای اعضای تیم ملی 
پیش آمد تا در اصفهان تولد 
سامان قدوس را که 30 سال 
پیش در مالمو سوئد به دنیا آمد 

گرفتند.  جشن 

رشته  در  که  کیانی  ناهید 
تکواندو المپیک ۲0۲۴ پاریس 
موفق شد مدال نقره را به 
دست بیاورد، در جشن ۶0 
سالگی باشگاه پرسپولیس 

کرده است.  حضور پیدا 

بعد از هشت سال، گارناچو 
با تنها ۲0 سال سن، در شب 
برتری آرژانتین مقابل شیلی 
پاس گل سوم را برای اسطوره 
کودکی اش دیبالا ارسال کرد و 
سپس به خوشحالی پرداخت. 

ت
شــ

س نو
عک

        پاس به اسطوره   تولد جشن

گفتوگو

کاپیتان سابق تیم ملی و  حمید درخشان 
کشورمان در خصوص برد  کارشناس فوتبال 

تیم ملی مقابل قرقیزستان صحبت کرد. 
   عملکرد تیم ملی کشورمان در دیدار ایران 

و قرقیزستان را چگونه ارزیابی می کنید؟
 بازی خیلی خوبی را شاهد نبودیم، تیم ها 
روز به روز بهتر جلو می آیند، خودشان را نشان 
بهتر می شود،  آنها  برای  و شرایط  می دهند 
اما شرایط برای ما به خصوص در نوع بازی 
کردن هایمان سخت تر می شود. این دیدار در 
خانه ما بود و زمانی که میزبانی برای دیگر تیم ها 
باشد شرایط برای ما سخت تر نیز خواهد شد، 
باید تغییراتی را در نوع بازی کردن مان داشته 

باشیم. 
   درباره ترکیب تیم ملی چه نظری دارید؟

که همه جزو بهترین ها   ترکیب مهم نیست، چرا
بودند که به این تورنمنت راه پیدا کرده بودند، 
اما اینکه ما چگونه از آنها بازی بگیریم مهم است 
و باید شکل و سرعت بازی مان تغییر کند. باید 
کار  بیشتر  بازی  مختلف  موقعیت های  روی 
شوند تا بتوانیم به خوبی از آنها استفاده کنیم، در 
مقابل نباید به تیم حریف موقعیت بدهیم و باید 
خودمان موفقیت خلق کنیم و از آنها استفاده 
کنیم. باید تمرینات بیشتری داشته باشیم و 
کتیکی مان را توسعه دهیم تا بتوانیم  تمرینات تا

عملکرد بهتری داشته باشیم. 
 نقطه ضعف تیم ملی به نظر شما چیست؟

 بازیکنان آمادگی خوبی داشتند و از این بابت 
مشکل خاصی نداشتند، معضل ما همیشه 
کتیک و بازی گروهی است، همچنین  بحث تا
VAR به آرامش بازیکنان در زمین و  حضور 
فوتبال کمک می کند. بازیکنان جوان تیم ملی 
کشورمان در این دیدار عملکرد خوبی داشتند، 
اما می توانستند عملکرد بهتری را نیز از خود به 

نمایش بگذارند. 

درخشان: 
بازی خیلی خوبی را از 
تیم ملی شاهد نبودیم

 پرتابگر بریتانیایی در پارالمپیک پاریس  
دوبار رکورد جهان و پارالمپیک را شکست و رکورد 
پرتاب نیزه را حدود 4 متر و نیم ارتقا دهد. دانیل 
 f۱۲ پمبرک بریتانیایی در ماده پرتاب نیزه کلاس
بازی های پارالمپیک پاریس قهرمان شد. او در 
سومین پرتابش رکورد ۷۱. ۱۵ را زد تا رکورد جهان و 
رکورد بازی های پارالمپیک در این ماده را بشکند. 
او در پرتاب چهارمش رکورد ۷4. 4۹ را زد و دومرتبه 
رکورد جهان و پارالمپیک را شکست. این پرتابگر 
انگلیسی که در پارالمپیک توکیو با رکورد ۶۹. ۵۲ 
قهرمان شده بود در پاریس حدود 4 متر و نیم 
رکورد این ماده را ارتقاء داد. در این ماده علی 
پیروج هم بهترین رکورد خود را ثبت کرد. او که در 
پارالمپیک توکیو با رکورد ۶4. 3۰ دوم شده بود در 
این مسابقات رکورد ۶۹. 44 را ثبت کرد. پیش از 
این سنچکیف پرتابگر ازبکستانی با رکورد ۷۱. ۰۱ 

رکورد جهان را در اختیار داشت. 
علی اصغر جوانمردی نماینده ایران در 
 ۲۰۲4 F3۵ پارالمپیک  مسابقات پرتاب وزنه 
پاریس به مدال برنز این رقابت ها دست پیدا کرد. 
رقابت های پارادوومیدانی بازی های پارالمپیک 
 F3۵ پاریس ۲۰۲4 با برگزاری مسابقات پرتاب وزنه
ادامه یافت. در این ماده علی اصغر جوانمردی 
نماینده ایران بود که به میدان رفت. جوانمردی 
در پرتاب نخست خود رکورد ۱۵. ۸4 را ثبت کرد، در 
پرتاب دوم وزنه را ۱۵. ۶۰ انداخت، در پرتاب سوم 
و چهارم خطا کرد، در پرتاب پنجم به حدنصاب 
۱۵. ۷3 رسید و در پرتاب ششم نیز خطا کرد تا 
در نهایت با رکورد ۱۵. ۸4 به مدال برنز این ماده 

دست پیدا کند. 
- مربی پاراجودو ایران گفت: به نظر من داوران 
اشتباه کردند و بازبینی هم انجام شد اما دقت 
نکردند چرا که بنی طبا مجری فن بود و نباید 
امتیاز به حریف می دادند. محسن ذکریا پس از 
نایب قهرمانی میثم بنی طبا در پارالمپیک پاریس، 
گفت: میثم امروز در مسابقات صبح واقعا عالی 
مبارزه کرد. او دو حریف سرسخت که هیچوقت 
دوست نداشت با آن ها مبارزه کند را برد. یکی 
رنکینگ یک دنیا بود و حریف چینی هم عنوان 
دار جهان بود و قبلا هم میثم را برده بود. بنی طبا 
در واقع جاده صاف کن شد تا الجزایر طلا بگیرد. 
گر این سمت جدول بود به فینال  واقعا الجزایر ا
نمی رسید. وی افزود: بنی طبا در فینال هم با 
اخطار جلو بود و چند فن خوب هم زد اما به نظر 
من داوران اشتباه کردند. بازبینی هم انجام شد، 
که بنی طبا مجری فن بود و  اما دقت نکردند، چرا

نباید امتیاز به حریف می دادند. 
 نایب قهرمان پرتاب نیزه پارالمپیک پاریس 
گفت: تمام تلاشم را کردم، اما ناراحتم که نتوانستم 
به مدال طلا برسم و نقره شد. علی پیروج پس از 
کسب عنوان نایب قهرمانی در مسابقات پرتاب 
نیزه پارالمپیک ۲۰۲4 اظهار داشت: خداراشکر 
که دست پر به ایران باز می گردم و از کسب مدال 
خوشحالم، اما از این هم ناراحتم که هموطن و 
پیشکسوت من، سجاد نیک پرست نتوانست 
مدال بگیرد. وی در مورد سطح رقابت ها گفت: 
کیفیت مسابقات خیلی بالا بود و رقیب بریتانیایی 
خیلی خوب پرتاب کرد، اما من هم کوتاه نیامدم 
و توانستم رکورد خودم را بهبود ببخشم و نقره 
بگیرم. پیروج در مورد عملکرد درخشان حریف 
بریتانیایی عنوان کرد: ورزشکار بسیار با کیفیتی 
بود و رکورد جهان را دو بار جابه جا کرد. من هم تا 
لحظه آخر تمام تلاش خودم را کردم، اما حقیقتا 

ناراحتم که چرا نتوانستم طلا بگیرم. 

پارالمپیک2024

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: رضا درویش در مراسم جشن قهرمانی پرسپولیس 
که تیم بزرگی مانند  اظهار داشت: یقیناً همه اذعان دارند 
پرسپولیس که سرمایه ملی این جامعه محسوب می شود برای 
گذراندن اموراتش باید سختی های زیادی را متحمل شود؛ به این 
دلیل که قبل از خصوصی سازی باشگاه و پیدا کردن مالک، مثل 
یک بچه یتیم بود. هر روز باید به جایی می رفتیم و می گفتیم یک 
گر بخواهند  جایی متولی امور ما شود و ما را تامین کند. وی افزود: ا
گذشته از یک تصمیم برجسته بگویند، من فکر  در 4۰ سال 
می کنم این بحث خصوصی سازی باشگاه است. درویش راجع به 
بی سابقه بودن استفاده از ۶ بازیکن رده های سنی پرسپولیس در 
تیم بزرگسالان این باشگاه، اذعان کرد: شاید در سال های گذشته 
کسی سراغ نداشته باشد که تیم بزرگسالان پرسپولیس از ۶ بازیکن 
رده های سنی در لیست خود بهره بگیرد. وی در مورد تقاضاهای 
زیاد در مورد جذب بازیکن جدید برای پرسپولیس، گفت: در هر 
محفلی که هستیم به ما می گویند جذب بازیکن جدید چه شد؛ 
البته قبول دارم که تیم بزرگ، بازیکن بزرگ می خواهد، اما همین 
امروز که خدمت شما هستیم، هیچ تیمی پشتوانه پرسپولیس را 
ندارد. ۶ بازیکن ذخیره ما که در هر بازی نمی توانند در ترکیب ۱۱ 
بازیکن اصلی باشند، هر کدام به تنهایی جزو بازیکنان شاخص 
لیگ ایران هستند. ما به دنبال جذب بازیکن شاخصی برای تیم 
هستیم تا بتوانیم در لیگ نخبگان آسیا به گمشده ای که دنبالش 
هستیم، برسیم. مدیرعامل باشگاه پرسپولیس با اشاره به شرایط 
پرسپولیس در هفته های پایانی فصل گذشته، عنوان کرد: در فصل 
گر ما همه  گذشته لطف خدا، زحمات بازیکنان ما را به ثمر رساند. ا
۸ بازی خود را با برد پشت سر می گذاشتیم، اما نتایج تیم های دیگر 
آن طور رقم نمی خورد، شاید قهرمانی برای ما مهیا نمی شد اما این 
زحمات ثمر داد و خدا کمک کرد تا ما قهرمان شویم. من از نزدیک 
یا دورادور تیم های زیادی را شاهد بودم. این وفاق و همدلی که این 
فصل و فصل گذشته در پرسپولیس داشتیم؛ در هیچ تیمی نبود. 
از مدیریت کم نظیر آقای پیروانی هم نمی شود گذشت. با تلاشی 
که او انجام داد، دوستی و رفاقت بی نظیری در تیم پرسپولیس 

به وجود آمد؛ البته برخی حاسدان این همدلی ها را نمی تابند. 

بیــنالمــلل
   پائولو دیبالا که در برتری 3 بر صفر بامداد دیروز )جمعه - 
به وقت تهران( تیم ملی فوتبال آرژانتین مقابل شیلی، ۱۲ دقیقه 
پس از ورودش به میدان در دقیقه ۱+۹۰ گل سوم آرژانتین را به 
ثمر رساند، پس از این دیدار درباره چرایی رد پیشنهاد القادیسه 
انتین گفت: چند هفته  عربستان و بازگشتش به تیم ملی آرژ
اخیر دیوانه کننده بود. یکی از دلایلی که  خواستم در رُم بمانم، 
حضور در کنار تیم ملی و هم تیمی هایم بود. واقعاً مشتاق بودم 
که به تیم ملی برگردم )شانس همراهی آرژانتین در کوپا آمه ریکا 
۲۰۲4 را پیدا نکرد(. فکر می کردم دیگر به تیم ملی برنمی گردم، 
اما این کار را کردم، بازی کردم و در نهایت گل هم زدم. مهاجم 
3۰ ساله آلبی سلسته همچنین در خصوص پوشیدن شماره 
پیراهن برنده هشت توپ طلا در این دیدار اظهار داشت: 
می دانم که این شماره پیراهن متعلق به من نیست و همه ما 
می دانیم که پیراهن شماره »۱۰« متعلق به لئو است. من سعی 
کردم با پوشیدن این پیراهن آن را به بهترین شکل ممکن نشان 
دهم. برخی از هم تیمی هایم گفتند که باید این شماره پیراهن 

را بپوشم، اما از انجام این کار مطمئن نبودم. در نهایت 
مسئولیت جالب خوبی بود. لیونل اسکالونی سرمربی 
تیم ملی فوتبال آرژانتین هم در این باره خاطرنشان 
کرد: ما حتی از پائولو دیبالا در مورد شماره پیراهن 

سؤالی نپرسیدیم و مستقیم پیراهن شماره »۱۰« 
را به او دادیم، چون معتقدیم او بازیکنی 

است که شایسته پوشیدن این پیراهن 
را  او  هم تیمی هایش  سپس،  است. 

متقاعد کردند و گفتند او کسی است 
که باید آن را به تن کند. پائولو دیبالا 

که از سال ۲۰۱۵ در عضویت 
انتین  آرژ فوتبال  تیم ملی 

کنون در 3۹ بازی  است، تا
برای آلبی سلسته به میدان 

رفته و جمعه شب گذشته چهارمین 
گل ملی اش را به ثبت رساند. 

احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان که در 
پاریس حضور دارد از یکسان سازی پاداش 
مدال آوران المپیک و پارالمپیک خبر داد. 
کید رئیس جمهور این  او همچنین گفت: تا
است که برای انتخاب افراد عجله نکنیم و در 
همین راستا نیز در حال بررسی گزینه های 

مختلف و انتخاب شایسته ترین ها هستیم. 

   سفر به فرانسه 
احمد دنیامالی درباره اهدافش از سفر 
به فرانسه گفت: سفر کوتاه یک ونیم روزه ای 
هم  ظهر  فردا  و  رسیدم  دیشب  داشتم. 
زحمات  از  قدردانی  دلیل  به  برمی گردم. 
بچه های پارالمپیک ماموریت پیدا کردم این 
سفر را داشته باشم. ضمن اینکه در این سفر 
کوتاه با چند تن از روسای فدراسیون های 
این سفر  جهانی ملاقات خواهم داشت. 
تیم  وضعیت  نزدیک  ارزیابی  برای  بیشتر 
پارالمپیک بود تا در آینده برای حضور در 
کنیم.  پارالمپیک لس آنجلس برنامه ریزی 
موفق  حضور  راستای  در  ما  برنامه های 
در بازی های آسیایی و پس از آن المپیک 

لس آنجلس خواهد بود. 

   برابری پاداش 
وزیر ورزش و جوانان درباره درخواست 
ورزشکاران پارالمپیکی برای پاداش برابر با 
المپیکی ها که منجر به قول کیومرث هاشمی، 
وزیر سابق ورزش، برای حل این موضوع 
از  که  از بحث هایی  کرد: یکی  شد، اظهار 
گذشته داشتیم گله این بچه ها بوده که به 
حق هم بوده است. تصمیم دولت بر این 
کنیم تا توجه ویژه  است شرایطی را ایجاد 
به معلولان در سطح کشور داشته باشیم. 
بخشی از آن مربوط به توجه به قهرمانان 
ورزشی است و بخش های دیگر هم شامل 
و  پیاده روها  مناسب سازی  و  شهرسازی 
ساختمان هاست که باید مورد توجه ویژه قرار 
بگیرد. طبیعتا بحث سالمندان و نابینایان را 
هم داریم و باید کار گسترده ای در سطح ملی 
کارهایی انجام  گذشته  داشته باشیم. در 
شده، اما رضایتبخش نیست و باید به صورت 

ویژه به این امور توجه شود. 

   اولویت ها 
دنیامالی درباره اولویت های کاری اش هم 
گفت: آنچه ما در چشم انداز تعریف کردیم 

قطعا بحث المپیک پیش رو خواهد بود. چهار 
سال فرصت داریم و باید از الان برنامه ریزی 
به  ویژه  توجه  دیگر  مهم  موضوع  کنیم. 
جوانان است. ما وزارت ورزش و جوانان 
هستیم و در این بخش هم حتما برنامه هایی 
داریم. یکی از کارهایی که موظفیم پیگیری 
نیروهای جوان  از  کادرسازی  کنیم بحث 
کلان  در حوزه مدیریت ورزشی و مدیرت 
کشور است. امیدوارم در این راستا گام های 
موثری در حوزه جوانان برداریم. وزیر ورزش و 
جوانان درباره زمان اعلام معاونان و مدیران 
کل وزارت ورزش نیز خاطرنشان کرد: دستور 
ریاست محترم جمهوری این است که ما با 
دقت انتخاب کنیم. دنبال این هستیم که 
جوانگرایی کنیم و قطعا در این راستا حرکت 
می کنیم. تعداد جوانان ما قابل توجه است و 
همین امر نیز کار انتخاب را برای ما مقداری 
مشکل می کند. دنبال این هستیم بر اساس 

شایسته سالاری بهترین ها را انتخاب کنیم. 

   تعامل با کمیته ها
دنیامالی درباره میزان تعامل با روسای 
کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک اظهار 

کرد: ما همه یک خانواده ایم. وظیفه همه 
ما تعامل، همبستگی، هماهنگی و وحدت 
در راستای منافع ملی است. خدمت همه 
مردم شریف عرض می کنم مشکلی در بین 
جوانان،  و  ورزش  وزارت  مختلف  اجزای 
و  ورزش  کل  ادارات  فدراسیون ها،  همه 
مجموعه های المپیک و پارالمپیک نخواهیم 
داشت. دنیامالی که برای تماشای بازی های 
پارالمپیک ۲۰۲4 در پاریس حضور دارد، اظهار 
ح است، اما  کرد: پارالمپیک ما در دنیا مطر
باید بیشتر کار کنیم و فضا و شرایط بیشتری 
کنیم. در  را برای این قشر از جامعه مهیا 
سنوات گذشته بالای ۵۵ درصد مدال ها را 
پارادوومیدانی کسب می کرد. باید شرایط 
بهتری را برای دوومیدانی کاران ایجاد کنیم 
که عملکرد بهتری از این داشته باشند. وزیر 
ورزش همچنین با اشاره به یکسان سازی 
پارالمپیک  و  المپیک  پاداش مدال آوران 
گفت: قضیه پاداش مدال آوران المپیک و 
پارالمپیک حل و پاداش ها یکسان سازی 
برنامه ریزی  آینده  در  البته  است.  شده 
می کنیم تا شرایط بهتری را برای این قشر از 

جامعه فراهم کنیم. 

بازی بی کیفیت تیم ملی 

گردان قلعه نویی به  دیدار ایران و قرقیزستان با برتری شا
پایان رسید. به نظرم بازی در زمین ورزشگاه فولادشهر روی 
عملکرد بازیکنان هر دوتیم تأثیر منفی گذاشته بود و نتوانستم 
کیفیتی را مشاهده کنیم. حضور برخی بازیکنان جوان تر  بازی با
در تیم ملی کشورمان می تواند نویدبخش روزهای خوب در 
آینده باشد. اعتقاد شخصی من استفاده از بازیکنان جوان تر 
در ترکیب است، تعداد جوانانی که »امیر قلعه نویی« در تیم ملی 
به کار گرفته است، می تواند آینده فوتبال ما را با توجه به بالا 
کند. به  بودن میانگین سنی تیم ملی فوتبال مان، تضمین 
تدریج باید بازیکنان جوان تر را به ترکیب تیم ملی اضافه کنیم 
تا تجربه بیشتری کسب کنند و بتوانیم در جام جهانی مثمرثمر 
واقع شویم. موقعیت های بسیاری از دست رفت که نیاز است 
روی آنها کار شود، خط حمله و خط هافبک تیم ملی کشورمان 
بسیار عالی بود و در مقابل تیم قرقیزستان نیز از نظر فیزیکی 
بسیار خوب بودند و روی ضدحملات برنامه داشتند و نفرات 
تیم ملی کشورمان را آنالیز کرده بودند، اما می توانستند در زدن 
ضربات پایانی دقت بیشتری داشته باشیم که این اتفاق نیفتاد 
و خوش شانس بودیم که از روی ضدحملات تیم حریف، گل 
 VAR ،می تواند به فوتبال ما کمک کند VAR نخوردیم. حضور
روی آرامش ذهنی بازیکنان، مربیان و داوران بازی نیز تأثیر 
که موجب می شود تنش ها کم شود. نقطه مثبت  می گذارد، چرا
این دیدار حضور جوانان در ترکیب اصلی تیم ملی کشورمان بود 
که می تواند تجربه این بازیکنان را بالاتر ببرد، همچنین باید 
فرصت بیشتری به آنها داده شود تا میادین بین المللی بیشتری 
را ببینند تا شکوفا شوند و عملکرد بهتری را از خود به نمایش 
بگذارند؛ حضورشان در ترکیب گرچه ایده آل نبود، اما برای رفع 

نقاط ضعف خود در آینده کمک کننده بود. 

محمودکلهر
کارشناسفوتبال

دنیامالی: گله پارالمپیکی ها بحق است 


